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                                                     PROTOKÓŁ  Nr XI/2019                       

z   sesji Rady Gminy Wodzisław odbytej w dniu 15 lipca  2019 roku  

w sali posiedzeń Urzędu Gminy w Wodzisławiu 

 Sesja Rady Gminy Wodzisław trwała od godziny 1300  do godziny 1428. Obradom 

przewodniczył Pan Leszek Krzelowski Przewodniczący Rady Gminy.  Na stan 15 radnych                

w sesji  uczestniczyli wszyscy (  potwierdzenie logowania  załącznik Nr 1 do protokołu). 

Ponadto obecni byli, zaproszeni goście: pan Dominik Łukasik Wójt Gminy Wodzisław, pani 

Zdzisława Kowalska Skarbnik Gminy Wodzisław, pani Renata Koziara Sekretarz Gminy- 

Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Jędrzejowskiego, pan Jarosław Krawczyk Radny 

Powiatu Jędrzejowskiego, kierownicy jednostek organizacyjnych gminy, oraz inni 

zainteresowani obradami ( listy obecności – załączniki Nr 2,3,4,5, do protokołu).  

Przyjęty porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Powołanie sekretarza obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian  w budżecie Gminy Wodzisław na 2019r., 

b) zmian  w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wodzisław na lata                     

2019-2025, 

c) zmiany uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej  dla powiatu 

jędrzejowskiego, 

d) zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji  o kandydatach  

na ławników, 

e)  podjęcia procedury związanej z nadaniem miejscowości Wodzisław statusu 

miasta, 

f) przeprowadzenia  konsultacji z mieszkańcami Gminy Wodzisław dotyczących 

wniosku o nadanie statusu miasta miejscowości Wodzisław, 

g) zmiany uchwały Nr IX/58/2019 z dnia 29 maja 2019 roku w sprawie przyjęcia 

projektu ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych oraz określenia 

granic obwodów publicznych szkół podstawowych od dnia 1 września 2019r. 

8. Przyjęcie informacji na temat organizacji roku szkolnego 2019-2020 w świetle 

projektów organizacyjnych szkół. 
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      9.  Sprawy różne. 

     10. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Pkt.1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

Jedenastą sesję obecnej kadencji Rady Gminy Wodzisław otworzył Przewodniczący  

Rady Gminy pan Leszek Krzelowski  wypowiadając formułę „Wysoka Rado! Otwieram 

jedenastą  sesję Rady Gminy Wodzisław obecnej kadencji”. Radni potwierdzili elektronicznie 

swoją obecność- załącznik 6 do protokołu.  

Pkt.2. Powołanie sekretarza obrad.  

Na sekretarza obrad przewodniczący rady zaproponował radnego Zbigniewa Wojteckiego. 

Innych propozycji nie zgłoszono. 

Sekretarzem obrad został radny Zbigniew Wojtecki.  

Pkt.3. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący rady odczytał pismo Wójta Gminy dot. zmiany porządku obrad                       

( pismo stanowi załącznik nr 7 do protokołu).  

Pytań ani uwag nie było.  

Przewodniczący rady zarządził przeprowadzenie  jawnego głosowania imiennego                  

w sprawie zmiany porządku obrad. 

Przewodniczący rady poinformował, że w głosowaniu  brało udział 15 radnych. Za 

głosowało 15 radnych, wstrzymujących się 0, przeciw 0. Stwierdził, że rada gminy   przyjęła 

zmianę porządku obrad - załącznik z głosowania nr 8 do protokołu. 

Przewodniczący rady poinformował, że przedmiotowy projekt uchwały będzie 

omawiany w punkcie  litera „ g”. 

Uwag ani propozycji zmian porządku obrad nie zgłoszono. 

Przewodniczący rady zarządził przeprowadzenie  jawnego głosowania imiennego                 

w sprawie przyjęcia porządku obrad. 

Przewodniczący rady poinformował, że w głosowaniu  brało udział 15 radnych. Za 

głosowało 15 radnych, wstrzymujących się 0, przeciw 0. 

Przewodniczący rady gminy stwierdził, że rada gminy przyjęła  porządek obrad - 

załącznik z głosowania nr   9 do protokołu. 

 

Pkt. 4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 
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 Przewodniczący rady poinformował zebranych, że projekt protokołu z obrad 

poprzedniej sesji ( Nr X/2019 z  sesji  Rady Gminy z dnia 26 czerwca 2019 roku) był 

dostępny w biurze rady oraz na stronie BIP urzędu. Do chwili rozpoczęcia dzisiejszej sesji 

nie wpłynęły żadne uwagi ani poprawki.   

Pytań ani uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący rady stwierdził, że protokół został przyjęty. 

 

Pkt. 5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. 

 

Pan wójt przedstawił sprawozdanie- załącznik nr 10 do protokołu.  

Pytań ani uwag nie było. 

 

Pkt.6. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Radna Urszula Kowalczyk odczytała, a następnie  złożyła zapytanie w spawie 

funkcjonowania Ośrodka Zdrowia   w Niegosławicach ( zapytanie stanowi załącznik nr 11 do 

protokołu). 

Pkt.7 Podjęcie uchwał w sprawie: 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekty uchwał były omówione na 

posiedzeniu komisji  i otrzymały pozytywne opinie  ( opinie stanowią załącznik nr 12,13 i 14  

do protokołu). 

a) projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Wodzisław na 2019r., przedstawiła 

pani Zdzisława Kowalska skarbnik gminy  ( projekt  stanowi załącznik nr 15 do protokołu).  

Pytań ani uwag nie było. 

Przewodniczący rady zarządził  przeprowadzenie jawnego głosowania imiennego- 

załącznik nr 16 do protokołu. 

W głosowaniu brało udział 15 radnych. Za głosowało 14 radnych, przeciw 1, wstrzymujących 

się 0. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że rada gminy większością głosów podjęła 

uchwałę – Nr XI/68/2019 - w sprawie zmian w budżecie Gminy Wodzisław na 2019r. 

 

b) projekt uchwały w sprawie zmian  w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wodzisław 

na lata 2019-2025, przedstawiła pani Zdzisława Kowalska skarbnik gminy  ( projekt  stanowi 

załącznik nr 17 do protokołu).  

Pytań ani uwag nie było. 
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Przewodniczący rady zarządził  przeprowadzenie jawnego głosowania imiennego- 

załącznik nr 18 do protokołu. 

W głosowaniu brało udział 15 radnych. Za głosowało 15 radnych, wstrzymujących się 0,  

przeciw 0. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że rada gminy jednogłośnie  podjęła uchwałę - 

Nr XI/69/2019 - w sprawie zmian  w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Wodzisław na lata 2019-2025. 

 

c) projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej  dla 

powiatu jędrzejowskiego,  przedstawiła pani Zdzisława Kowalska skarbnik gminy  ( projekt  

stanowi załącznik nr 19 do protokołu).  

Pan wójt odniósł się do zmiany w budżecie dot. chodnika w Niegosławicach. 

Poinformował, że na terenie gminy będą 3 inwestycje związane z budową chodników tj. 

Mierzawa – Niegosławice, Wodzisław- Piotrkowice i w Klemencicach. Ceny po przetargach 

przeprowadzonych przez Zarząd Dróg Powiatowych na wymienione zadania są wyższe niż 

kwoty zaplanowane w budżecie. Najniższa kwota, która przekroczyła plan  wynosi 6.000zł.                

i dot. budowy chodnika w Niegosławicach. Aby nie unieważniać procedury przetargowej 

zaproponowano zmianę w budżecie tj. zwiększenie środków na zadanie o 3.000zł. Pozostałe 

odcinki tj. w Piotrkowicach i Klemencicach w wyniku przetargów uzyskały nieporównywalnie 

niekorzystną cenę – łącznie wyższą o 86.000zł.- i z budżetu gminy należało by zwiększyć 

środki na wskazane zadania o ok. 43.000zł.,  z tym, że na odcinek w Klemencicach                         

w projekcie budżetu  sporządzonym w 2018r.   było zaplanowane 40.000zł., a na odcinek                 

w Piotrkowicach i Niegosławicach 100.000zł. Gminy na to nie stać.  Dlatego nie wyraził 

zgody na dopłatę do zadań własnych starostwa i obecnie trzeba rozpisać nowy przetarg-  

być może na krótsze odcinki. Pan wójt wyraził zdziwienie, że zarówno na kwotę 40.000zł.                 

i 100.000zł. rozpisuje się przetarg na taką samą długość odcinków. Teraz rada musi podjąć 

decyzję czy przegłosować zwiększenie wydatków na ten cel o 3.000zł. czy unieważniać 

przetarg.  

Pytań ani uwag nie było. 

Przewodniczący rady zarządził  przeprowadzenie jawnego głosowania imiennego- załącznik 

nr 20 do protokołu. 

W głosowaniu brało udział 15 radnych. Za głosowało 13 radnych, przeciw 2, wstrzymujących 

się 0. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że rada gminy większością głosów  podjęła 

uchwałę - Nr XI/70/2019 - w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej  dla powiatu jędrzejowskiego. 
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d) projekt uchwały w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji  

o kandydatach  na ławników, przedstawiła pani Renata Koziara sekretarz gminy  ( projekt  

stanowi załącznik nr 21 do protokołu).  

Pytań ani uwag nie było. 

Przewodniczący rady zarządził  przeprowadzenie jawnego głosowania imiennego- załącznik 

nr 22 do protokołu. 

W głosowaniu brało udział 15 radnych. Za głosowało 15 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 

się 0. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że rada gminy jednogłośnie  podjęła uchwałę - 

Nr XI/71/2019 - w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji 

informacji  o kandydatach  na ławników. 

 
 
e) projekt uchwały w sprawie podjęcia procedury związanej z nadaniem miejscowości 

Wodzisław statusu miasta, przedstawiła pani Renata Koziara sekretarz gminy  ( projekt  

stanowi załącznik nr 23 do protokołu).  

Pytań ani uwag nie było. 

Przewodniczący rady zarządził  przeprowadzenie jawnego głosowania imiennego- załącznik 

nr 24 do protokołu. 

W głosowaniu brało udział 15 radnych. Za głosowało 14 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 

się 1. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że rada gminy   podjęła uchwałę                             

- Nr XI/72/2019 - w sprawie podjęcia procedury związanej z nadaniem miejscowości 

Wodzisław statusu miasta. 

 

f) projekt uchwały w sprawie przeprowadzenia  konsultacji z mieszkańcami Gminy 

Wodzisław dotyczących wniosku o nadanie statusu miasta miejscowości Wodzisław, 

przedstawiła pani Renata Koziara sekretarz gminy  ( projekt  stanowi załącznik nr 25 do 

protokołu). 

Radny Adam Zieleniec podkreślił, że osobiście jest za przeprowadzeniem konsultacji 

ale ma uwagi do proponowanej formy. Zauważył, że jest ona niezgodna  z prawe tj. z art. 51 

Konstytucji, dysponuje również wyrokiem sądu w tej sprawie. Wyjaśnił, że w załączniku do 

projektu uchwały jest tabela, w której uczestnik konsultacji ma wpisać swoje dane jak 

również jego zdanie na ten temat tj. czy jest za na tak, na nie lub wstrzymuje się od głosu. 

Radny podkreślił jeszcze raz, że jest za przeprowadzeniem konsultacji ale można było to 

rozwiązać w ten sposób, że mieszkaniec wpisał by na listę swoje dane, a później otrzymał by 



6 
 

kartę do głosowania. Nie powinno się rozpowszechniać indywidualnych opinii w tej sprawie. 

Radny zauważył, że konsultacje są niby jawne ale są również inne przepisy. Radny 

poinformował, że w wyroku sądu o którym wspominał jest zapis, że decyzja nie powinna być 

ustalona i ujawniona imiennie i stąd jego obiekcje. 

Przewodniczący rady poinformował, że projekt uchwały był omawiany na posiedzeniu komisji 

i uzyskał pozytywną opinię.  

Więcej uwag  nie zgłoszono. 

Przewodniczący rady zarządził  przeprowadzenie jawnego głosowania imiennego- załącznik 

nr 26 do protokołu. 

W głosowaniu brało udział 15 radnych. Za głosowało 13 radnych, przeciw 1, wstrzymujących 

się 1. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że rada gminy   podjęła uchwałę                             

- Nr XI/73/2019 - w sprawie przeprowadzenia  konsultacji z mieszkańcami Gminy 

Wodzisław dotyczących wniosku o nadanie statusu miasta miejscowości Wodzisław. 

 

g) projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IX/58/2019 z dnia 29 maja 2019 roku                    

w sprawie przyjęcia projektu ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych oraz 

określenia granic obwodów publicznych szkół podstawowych od dnia 1 września 2019r., 

przedstawiła pani Renata Walczak kierownik Centrum Usług Wspólnych (projekt  stanowi 

załącznik nr 27 do protokołu). 

Pytań ani uwag nie było. 

Przewodniczący rady zarządził  przeprowadzenie jawnego głosowania imiennego- załącznik 

nr 28 do protokołu. 

W głosowaniu brało udział 15 radnych. Za głosowało 15 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 

się 0. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że rada gminy   podjęła uchwałę                             

- Nr XI/74/2019 - w sprawie zmiany uchwały Nr IX/58/2019 z dnia 29 maja 2019 roku                 

w sprawie przyjęcia projektu ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych 

oraz określenia granic obwodów publicznych szkół podstawowych od dnia 1 września 

2019r. 

 

Pkt.8. Przyjęcie informacji na temat organizacji roku szkolnego 2019-2020 w świetle 
projektów organizacyjnych szkół. 
 

Informację przedstawiła pani Renata Walczak kierownik Centrum Usług Wspólnych                            

( informacja stanowi załącznik nr 29 do protokołu).  
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Pytań ani uwag nie było. 

Przewodniczący rady zarządził  przeprowadzenie jawnego głosowania imiennego w sprawie 

przyjęcia informacji - załącznik nr 30 do protokołu. 

W głosowaniu brało udział 15 radnych. Za głosowało 15 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 

się 0. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że rada gminy przyjęła informację na temat 
organizacji roku szkolnego 2019-2020 w świetle projektów organizacyjnych szkół. 
 

Pkt. 9. Sprawy różne.  

Przewodniczący rady gminy przedstawił informację komisji inwentaryzacyjnej                           

o wyłożeniu do publicznego wglądu w siedzibie Urzędu Gminy Wodzisław w dniu 15 lipca 

2019r. na okres 1 miesiąca spisu inwentaryzacyjnego oraz kart inwentaryzacyjnych 

nieruchomości stanowiących drogi dojazdowe do pól w obrębie geodezyjnym Olbrachcice                   

( informacja stanowi załącznik nr 31 do protokołu).  

Głos zabrał pan wójt i podziękował radnym, którzy zgodzili się na kolejny etap 

procedury oraz konsultacje z mieszkańcami dot. przywrócenia praw miejskich dla 

miejscowości Wodzisław. Pan wójt podkreślił, że w ramach konsultacji będą wyjaśniane 

wszystkie „za” i „przeciw”. Będzie możliwość rozwiania wszelkich wątpliwości                                      

i przedstawienia wszelkich pozytywnych aspektów. Jest to kolejny krok do odzyskania 

ponownie praw miejskich dla Wodzisławia, który tak naprawdę na to zasługuje min. ze 

względów urbanistycznych czy  historycznych. Jest to również dobry bodziec rozwojowy. 

Temat ten został   omówiony na posiedzeniu komisji przez panią Teresę Szwaczkę Prezesa 

Towarzystwa Przyjaciół Wodzisławia, która w imieniu towarzystwa zwróciła się do rady gminy 

z wnioskiem o podjęcie procedury przywrócenia praw miejskich. Pan wójt przypomniał, że 

pierwszy krok w tej sprawie został już poczyniony   24 kwietnia 2018 roku  gdy  poprzednia 

rada gminy przyjęła stosowny  Apel w tej sprawie - pan wójt odczytał jego treść. 

Poinformował, że Apel został przesłany do Ministra Spraw Wewnętrznych, który                            

21 czerwca 2018r.  odpowiedział na niego wyrażając zgodę na rozpoczęcie procedury- pan 

wójt odczytał pismo w tej sprawie. Odnosząc się do obecnej inicjatywy pan wójt wyjaśnił, że  

kolejnym etapem będzie przeprowadzenie konsultacji i obwieszczenie ich wyników. 

Następnie rada gminy wyda opinię w sprawie przywrócenia praw miejskich i przekazany 

zostanie komplet dokumentów do ministerstwa. Zauważył, że nawet Premier Mateusz 

Morawiecki będąc w Wodzisławiu w dniu 19 maja b.r. zwrócił się do mieszkańców z apelem 

w tej sprawie i sugerował, że warto. Następnie pan wójt odniósł się do planowanych 

konsultacji. Poinformował, że zostanie opracowana krótka informacja na ten temat i będą 

odpowiedzi na znane już pytania w tym temacie, na które udzielił odpowiedzi np.: 
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- czy wzrosną podatki od nieruchomości –nie bo stawki podatków bez względu czy 

jest to gmina wiejska czy miejska ustala rada gminy, 

- co z podatkiem rolnym- zasady jego ustalania nie zmienią się, 

- czy nastąpi automatyczne odrolnienie i odlesienie gruntów- nie ponieważ zgodnie                 

z ustawą na terenie miast nie jest wymagana zgoda na zmianę przeznaczenia gruntów  

rolnych i leśnych na cele rolnicze i nieleśne jednakże aby wyłączyć grunty z produkcji 

rolniczej lub leśnej niezbędne jest złożenie wniosku do odpowiednich organów, 

- czy nauczyciele stracą dodatki wiejskie- nie ponieważ dodatki te należą się 

nauczycielom uczącym na terenie wiejskim oraz w miastach do 5 tys. mieszkańców, 

- jak będzie wyglądać kwestia stypendiów dla dzieci i młodzieży oraz subwencji 

oświatowej-  zasady ich przyznawania nie ulegną zmianie, 

- dostęp do środków zewnętrznych – w przypadku uzyskania statusu miasta zwiększy 

się możliwość ubiegania się  o środki zewnętrze. Wodzisław jako miasto zachowa wszelkie 

prawa gminy wiejskiej  co również większy wachlarz możliwość – będzie to gmina miejsko- 

wiejska- będzie możliwość pozyskiwania środków dla terenów wiejskich oraz środków na 

rozwój małomiasteczkowy, 

- czy zwiększą się opłaty za wodę, ścieki- nie ponieważ wszystkie te opłaty ustala 

rada gminy, 

- czy zmieni się liczba radnych- nie bo liczba ta zależy od liczby mieszkańców                      

tj. w gminie i do 20.000 mieszkańców rada składa się z 15 radnych, 

- czy będą przedterminowe wybory rady czy burmistrza- nie bo uzyskanie statusu 

miasta nic w tym zakresie nie zmienia,  

- czy będzie potrzebna zmiana dokumentów tożsamości – nie bo zmiana nazwy 

organu wydającego dokument tożsamości nie powoduje konieczności jego wymiany, będzie 

podlegał wymianie gdy straci ważność. 

Pan wójt podkreślił, że podczas konsultacji będą poruszane te tematy i trzeba będzie 

na nie właściwie odpowiadać. Pan wójt zauważył, że na terenie województwa 

świętokrzyskiego nie jest przypadkiem, że od 1 stycznia 2020r. będzie kolejne – 11 nowe 

miasto. Inne miejscowości, które w tym roku odzyskały prawa miejskie nie bały się 

przeprowadzić konsultacji i wyrazić opinii jak np. Opatowiec liczący ok. 300 mieszkańców,              

a Wodzisław z taką tradycją, historią, tożsamością i charakterem zabudowy, myślący                         
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o bodźcu rozwojowym nie podjął jak do tej pory tego wyzwania i nie przeprowadził kolejnej 

procedury. Obecnie czeka na opinię mieszkańców. Zauważył, że trzeba z nimi rozmawiać                  

i przekonywać do tego, że warto i nie mają się czego obawiać bo tak naprawę są same 

pozytywne aspekty-  negatywnych nie ma. Pan wójt wyjaśnił, że po przyjęciu uchwały 

wydanie zostanie zarządzenie w sprawie trybu przeprowadzenia konsultacji. Będzie chciał 

rozmawiać w tej sprawie  z sołtysami i ich jak i radnych będzie prosił o pomoc w ich 

sprawnym przeprowadzeniu. Kończąc podziękował radzie za głos i odważne stanowisko                 

w tej sprawie oraz  za zrozumienie. Zapewnił, że odpowie na wszystkie pytania w tym 

temacie. 

Uczestnik sesji z publiczności przypomniał, że już kilkanaście lat temu 

przeprowadzano konsultacje w sprawie przywrócenia praw miejskich ale to upadło i tak 

naprawdę nie wiadomo z jakiego powodu.  W wyniku konsultacji przyłączono wtedy tylko  

Brzezie do Wodzisławia. Pytał, dlaczego wtedy ta sprawa upadła. Odnosząc się do obecnej 

procedury i wątpliwości mieszkańców pytał: 

- czy gdy Wodzisław zostanie miastem będzie podatek od psów i czy w przyszłości 

będzie konieczność czipowania psów, 

- czy będzie wprowadzony podatek od wody opadowej z dachów. 

Następnie odniósł się do historii poinformował, że w Wodzisławiu odnaleziono sztandar                       

z Powstania Styczniowego oraz poruszył temat lochów w Wodzisławiu. Zadeklarował swoją 

pomoc przy konsultacjach. 

 Pan wójt odnosząc się do pierwszego pytania do poprzednich konsultacji tj. z 2012 

roku poinformował, że są one znane. Były przeprowadzane w poszczególnych sołectwach. 

Temat ten można również poruszyć przy planowanej obecnej procedurze. Z przedstawionej 

wcześniej informacji  wynika, że robiono coś przeciwko.  

Sekretarz gminy pani Renata Koziara wyjaśniała, że  była to decyzja rady i wynikała 

ze sprzeciwu większości sołectw- za były tylko 3 sołectwa, przede wszystkim Wodzisław. 

Decyzja rady była uszanowana przez ówczesnego wójta, że skoro wieś nie chce to nie 

będzie się robiło czegoś przeciwko. Nie podjęto dalszych kroków tj. uchwała dot. przesłania 

wniosku za pośrednictwem wojewody. 

Pan wójt odnosząc się do tematu podatku od psów zauważył, że gmina ciągle 

dokłada środki do ich wyłapywania i np. w ubiegłym roku wydatki na ten cel wyniosły ponad 

80.000zł. Wyłapywane są nawet koty i od 1 płaci się 700zł.  Być może czipowanie  czy 

wywieszanie zdjęć wyłapanych psów będzie jakimś rozwiązaniem. Pan wójt podkreślił, że za 
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wyłapanie 1 psa gmina płaci 1.960zł., a za sukę ze szczeniętami 4.500zł. Dysponuje 

informacją z którego sołectwa jest najwięcej zgłoszeń. Odnośnie oferty dot. pomocy przy  

przeprowadzenia konsultacji pan wójt stwierdził, że jest ona do rozważenia. Pan wójt 

podziękował za każdą pomoc. 

Uczestnik sesji z publiczności odnosząc się do informacji dot. kosztów wyłapywania 

psów zaproponowała, aby rozważyć możliwość wprowadzenia programu bezpłatnej 

sterylizacji, co chociaż w części rozwiązało by problem.  

Pan wójt poinformował, że od nowego roku będzie wprowadzony taki program ale 

niewiele to rozwiąże.  

Uczestnik sesji z publiczności  zauważyła, że nie chodziło jej o sterylizację 

wyłapanych zwierząt bo są one sterylizowane w schronisku, tylko o możliwość skorzystania     

z tego przez właścicieli zwierząt. 

Radny Wojciech Gądek poinformował, że większość wyłapanych psów jest 

przywożona samochodami z innego terenu, zwłaszcza w okresie wakacji. 

Sołtys wsi Mieronice pytała, czy podczas dożynek w Krężołach koła gospodyń 

wiejskich będą mogły wystawić swoje stoiska.  

Pan wójt wyjaśnił, że do tej pory wsie, w których odbywały się dożynki przy pomocy 

gminy organizowały to święto. Odbyło się spotkanie kół gospodyń na którym ustalono, że 

nową tradycją będzie uczestnictwo wszystkich kół na Dniach Wodzisławia, a dożynki będą 

obsługiwane przez koło wieś, która je organizuje, a gdyby dana społeczność nie mogła sobie 

poradzić to również koła z obrębu.  

Uczestnik sesji z publiczności pytał, czy konsultacje  w sprawie Wodzisławia 

przeprowadzone na wsiach są prawne wiążące czy jest to tylko opinia. 

Pan wójt wyjaśnił, że jest to tylko opinia. Podkreślił, że zmartwiło go brak 

jednomyślności w radzie w kwestii przeprowadzenia konsultacji i  możliwości wypowiedzenia 

się przez mieszkańców. Zauważył, że najważniejsza będzie uchwała rady w sprawie opinii                 

i skierowania wniosku do MSW. Można zastanawiać się nad jego formą i w trybie 

zarządzenia będzie można  regulować te kwestie.  

Pani Teresa Szwaczka Prezes Towarzystwa Przyjaciół Wodzisławia poinformowała, 

że Towarzystwo, które reprezentuje po raz kolejny wystąpiło z wnioskiem o nadanie praw 

miejskich. Nie wiadomo jak teraz potoczą się  konsultację.  Podkreśliła, że zawsze 

wywoływał zdziwienie sprzeciw mieszkańców wsi w tej sprawie ale tak naprawdę wpływ na 
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tą opinię miały osoby oraz sposób przekazywania informacji w tej sprawie. Za każdym razem 

był jakiś „straszak” i coś przeszkadzało wsi. Mówiło się, że miasto będzie piękniało, że będą 

inwestycje,  a wieś straci. Zauważyła, że wiele osób niezwiązanych z Wodzisławiem śledzi  

co się tu dzieje. Chcą aby rozwijało się liceum, żeby Wodzisław piękniał, miał miejsca pracy              

i był atrakcyjny dla inwestorów. Dzięki prężnej radzie i wójtowi można coś zrobić dla 

Wodzisławia tak aby nie stało się z nią jak z synagogą czy zabudowaniami podworskimi. 

Było wiele pięknych miejsc i jest piękna historia, której inne miejscowości nie mają. Nie 

podejmując inicjatywy można uznać, że honoruje się ukaz carski, na podstawie którego 

odebrano prawa miejskie. Pani prezes podkreśliła, że  dlatego Polakom, którzy walczyli                             

o wolność należy się taki gest  i dążenie do odzyskania tych praw.  Odnośnie czipowania 

psów pani prezes stwierdziła, że będzie to dobre rozwiązanie gdyż opłaty i tak ustala rada                         

i wiadome by było kto jest właścicielem zwierzęcia. Przy tak dużych kosztach wyłapywania 

powinno się zastanowić jak je zmniejszyć. Kończąc pani prezes w imieniu swoim, obecnych 

na sesji oraz oglądających transmisję podziękowała za podjęcie uchwał. 

Pan wójt podziękował pani prezes za dyskusję nad tym tematem. Życzył aby dyskusja 

ta była konstruktywna i rzeczowa. 

Sołtys wsi Mierzawa pytała, w jakim terminie będą przeprowadzane konsultacje, czy 

będą to ogólne zebrania w sołectwach czy wizyty w domach. 

Pan wójt poinformował, że planuje spotkać się w tej sprawie z sołtysami,                              

a harmonogram zostanie rozpisany w formie zarządzenia. Wcześniej  powołany zostanie 

również zespół d.s. przeprowadzenia konsultacji. 

Pkt. 10. Zamknięcie obrad sesji. 

Po wyczerpaniu porządku obrad i głosów w dyskusji Przewodniczący  Rady Gminy 

pan Leszek Krzelowski podziękował wszystkim za udział w sesji i zamknął obrady 

wypowiadając formułę –„ Wysoka Rado! – zamykam jedenastą sesję Rady Gminy 

Wodzisław obecnej kadencji”. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Nagranie sesji stanowi załącznik nr  32 do protokołu. 

          Protokolant                        Sekretarz Obrad     Przewodniczący Rady Gminy 

/  Aleksandra Adamska /          / Zbigniew Wojtecki /                / Leszek Krzelowski  / 

 


